

March 2024

CSTM 2024 Saskatoon – Bridging Transfusion Communities

The Canadian Society for Transfusion Medicine Annual Conference is open for registration. Dr. Oksana Prokopchuk-Gauk and Dr. Sarah Tehseen are very pleased to invite you to attend! Join us from May 23 to 26 in Saskatoon to network with colleagues and learn about the latest advancements in our field. During these four days, you will experience an exceptional [scientific program](#)!

This conference represents a unique opportunity for healthcare professionals involved in transfusion medicine to share our knowledge, to learn about the most recent advancements in Transfusion Medicine and to appreciate everyone's contribution to improve transfusion therapy. The [Delta Hotels Bessborough](#) and the [Hilton Garden inn Saskatoon](#) are now available for booking!

The conference Registration [here](#)!

Early Bird Registration Deadline is April 30, 2024

The Abstract Submissions [here](#)!

For details on abstract requirements, please [See guidelines](#)

CSTM 2024 Social Events:

Don't miss out on the fun! Remember to register for the President's Reception May 23th at nominal cost of \$20.00. The Exhibitor's Reception May 24th will provide a unique opportunity to connect with industry representatives who will be delighted to showcase their products.

The President's reception will be at the "Remai Modern Gallery" – at the River Landing in the heart of downtown Saskatoon. Stay tuned for Saturday night corporate activity options

New and revised NAC recommendations:

The National Advisory Committee on Blood and Blood Products (NAC) is an interprovincial medical and technical advisory body which provides professional leadership in assisting, identifying, design, and implementing cost effective blood and blood product utilization management initiatives for the optimization of patient care throughout Canada

Check out NAC's news **and** updated recommendations and statements [here](#)



New published resources on Canadian Blood Services' professional education

A new course is now available on *Interpreting the red cell antigen genotyping report* on Profedu.ca: [Red cell antigen genotyping reports | Professional Education \(blood.ca\)](#)

Save the date for Upcoming events:

- 5 March, Virtual: [Journal Club: TBA](#)
- 12 March, Virtual / Toronto: Learn transfusion seminar Topic teaching: [Coagulation in liver disease](#)
- 14 March, Virtual: Canadian Transfusion Trials Group (CTTG) lecture series : [Master protocols: Umbrella, basket and platform trials](#)
- 19 March, Virtual: Learn transfusion seminar Topic teaching: [Transfusion reactions](#)
- 23 March, Virtual & In person: [\(CSMLS\) 2024 Phlebotomy Symposium](#)
- 28 March, Virtual: University of Toronto Transfusion Medicine Rounds: [Whole blood for massive transfusion/cold stored platelets](#)
- 13 April, in person at [SAIT](#) / Calgary: Alberta Vein to vein
- 11 April, Virtual: [ORBCON 19th Annual Transfusion Medicine Education Web Symposium](#)

Check it out: The [CSTM Careers page](#) for any current job postings. Interested in posting a job? Contact webmaster

Recent blogs: Coming in March, a [new blog post](#) about the February Virtual Education Day: Heart Edition

The CSTM is grateful for the financial support of our 2023 annual conference sponsors:

Platinum Sponsor	Silver Sponsor	Bronze Sponsor
CSL Behring Canada	Octapharma	AstraZeneca
Grifols Canada	Takeda Canada	Cerus Corporation
QuidelOrtho		Fresenius Kabi Canada
		Roche



Mars 2024

SCMT 2024 Saskatoon – Créer des ponts entre les communautés transfusionnelles

Le Congrès annuel de la SCMT est ouvert aux inscriptions. D^{re} Oksana Prokopchuk-Gauk et D^{re} Sarah Tehseen sont très heureuses de vous y convier. Joignez-vous à nous du 23 au 26 mai à Saskatoon pour échanger avec des collègues et en apprendre davantage sur les dernières avancées dans notre domaine. Pendant ces quatre jours, vous ferez l'expérience d'un [programme scientifique](#) exceptionnel!

Ce Congrès représente une occasion unique pour les professionnels de la santé impliqués en médecine transfusionnelle de partager leurs connaissances pour en apprendre davantage sur les plus récentes avancées en médecine transfusionnelle et pour apprécier la contribution de chacun à l'amélioration de la thérapie transfusionnelle. Le [Delta Hotels Bessborough](#) ainsi que le [Hilton Garden inn Saskatoon](#) sont disponibles pour réservation!!

Inscription au Congrès [ici!](#)

La date limite d'inscription hâtive est le 30 avril 2024.

[Soumission de résumé scientifique ici!](#)

La date limite est le 21 mars 2024 ([voir lignes directrices](#))

Activités sociales SCMT 2024:

Ne manquez pas ces événements! N'oubliez pas de vous inscrire à la Réception du Président du 23 mai au coût de 20 \$. La Réception des Exposants du 24 mai sera une occasion unique de rencontrer des représentants de l'industrie qui seront ravis de vous présenter leurs produits. La Réception du Président aura lieu à la « Remai Modern Gallery » – au River Landing qui est au cœur du centre-ville de Saskatoon. Restez à l'affût des activités qui seront organisées par les commanditaires le samedi soir.

Nouvelles recommandations et révisions du NAC:

Le Comité consultatif national sur le sang et les produits sanguins (NAC) est un organisme consultatif médical et technique interprovincial, ayant pour mandat de faciliter, d'identifier, de concevoir et de mettre en œuvre des stratégies économiques de gestion de l'utilisation du sang et des produits sanguins afin d'optimiser la prise en charge et le traitement des patients dans tout le Canada

Consultez les nouvelles recommandations et les dernières révisions mises à jour [ici](#).



Nouvelle ressource publiée sur le site de formation professionnelle de la Société canadienne du sang

Un nouveau cours en ligne sur l'interprétation du rapport de génotypage érythrocytaire est disponible sur la plateforme Profedu.ca: [Red cell antigen genotyping reports | Professional Education \(blood.ca\)](#)

Réservez la date des événements éducatifs suivants:

- 5 Mars, Virtuel: [Journal Club: TBA](#)
- 12 Mars, Virtuel / Toronto: Learn transfusion seminar Topic teaching: [Coagulation in liver disease](#)
- 14 Mars, Virtuel: Canadian Transfusion Trials Group (CTTG) lecture series :
 - [Master protocols: Umbrella, basket and platform trials](#)
- 19 Mars, Virtuel: Learn transfusion seminar Topic teaching: [Transfusion reactions](#)
- 23 Mars, Virtuel & présentiel: [\(CSMLS\) 2024 Phlebotomy Symposium](#)
- 28 Mars, Virtuel: University of Toronto Transfusion Medicine Rounds:
 - [Whole blood for massive transfusion/cold stored platelets](#)
- 13 Avril, en présence au [SAIT](#) / Calgary: Alberta Vein to vein
- 11 Avril, Virtuel: [ORBCON 19th Annual Transfusion Medicine Education Web Symposium](#)

Consultez la [page Carrières de la SCMT](#) pour toutes les offres d'emploi actuelles. Intéressé à afficher un emploi? Contactez le Webmestre!

Blogue récent: À venir au courant du mois de mars, un [nouveau blogue](#) à propos de la "Journée éducative virtuelle: Édition du Coeur" qui s'est déroulée le 14 février dernier!

Le comité organisateur du Congrès de la SCMT 2023 est reconnaissant du soutien financier des commanditaires suivants:

Commanditaires Platine	Commanditaires Argent	Commanditaires Bronze
CSL Behring Canada	Octapharma	AstraZeneca
Grifols Canada	Takeda Canada	Cerus Corporation
QuidelOrtho		Fresenius Kabi Canada
		Roche